
  

 

 

Op welke gronden deze brief?/Waarom nu voorgelegd?  
De afgelopen maanden is er gewerkt aan de evaluatie van het bestuurlijk stelsel Wijk aan 

Zet. Het doel van de evaluatie was het ophalen en prioriteren van mogelijkheden om ons 

huidige stelsel met 39 wijk- en dorpsraden beter en sterker te maken. In deze brief willen 

wij u meenemen in de verbeterlijnen voor het bestuurlijk stelsel van Wijk aan Zet.  

 

Relatie met het coalitieakkoord/collegewerkprogramma/eerder aangenomen moties 

en gedane toezeggingen: 

• Algehele voortgang Wijk aan Zet: differentie tussen bevoegdheden dorpsraden en 

wijkraden (24bb002121) 

• Een container hier en een boompje daar, de wijkraden krijgen het voor elkaar 

(24bb002288) 

• Trots op onze Dorpen (24bb002289) 

• Voortgang wijk aan zet – Toegankelijkheid wijkraadadviezen en collegereacties 

(24bb002358) 

• Voortgang wijk aan zet – Fuseren wijkraden (24bb002362) 

• Afdoening toezegging over opzet evaluatie Wijk aan Zet (25bb000342) 

 

Toelichting: 

Op 18 maart 2026 zijn er nieuwe verkiezingen voor de wijk- en dorpsraden van Rotterdam. 

Daarom is afgelopen najaar de evaluatie van het bestuurlijk stelsel Wijk aan Zet gestart. 

De afdeling Onderzoek & Business Intelligence (OBI) van de gemeente Rotterdam heeft 

onderzoek gedaan naar de ervaringen van wijk- en dorpsraadsleden, wijkwethouders, uw 

raad en betrokken ambtenaren. Daarbij werden succesfactoren benoemd, maar ook 

geprioriteerde verbeterpunten voor het bestuurlijk stelsel gezien. Op 18 maart jl. heeft u 

het eindrapport van OBI ontvangen (25bb001880).  

 

Belangrijke slotconclusie van het onderzoek is dat Wijk aan Zet kansen biedt, maar ook 

vraagt om een herijking van verwachtingen en ondersteuning om wijk- en dorpsraden 

effectief te laten functioneren.  
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Wijk aan Zet bevat de juiste bouwstenen voor participatie en betrokkenheid, maar 

verkeert nog in een ontwikkelingsfase waarin verdere verfijning en groei nodig zijn om 

daadwerkelijk verschil te kunnen maken. Al met al zien de meeste betrokkenen bij het 

onderzoek potentie in het bestuurlijk stelsel Wijk aan Zet. 

 

Wijkradenconferentie 

Op zaterdag 5 april jl. was de tweede wijkradenconferentie in de Doelen, georganiseerd 

door de wijkraden. Van iedere wijk- of dorpsraad was er tenminste één vertegenwoordiger 

aanwezig. In verschillende rondes zijn de wijk- en dorpsraadsleden aan tafel met elkaar in 

gesprek gegaan over: zeggenschap (bevoegdheden en stedelijke opgaven), werkwijzen 

(budgetrecht en instrumenten), namens de wijk (vertegenwoordiging en wijknetwerken), 

ondersteuning en samenwerking. Alle gesprekken leverden een aantal verbetervoorstellen 

op die gepresenteerd en geprioriteerd zijn door wijkraadsleden, in aanwezigheid van een 

aantal gemeenteraadsleden, collegeleden, betrokken ambtenaren en de ombudsman. Wij 

hebben met belangstelling geluisterd naar alle ideeën van wijk- en dorpsraadsleden en 

herkennen een groot aantal van deze punten. Het verslag van de wijkradenconferentie is 

als bijlage bij deze brief opgenomen. 

 

Geen grote wijzingen, wel verbeteringen 

Naast het verslag van de wijkradenconferentie en de conclusies en verbeterpunten vanuit 

het onderzoek van OBI, hebben wij onder andere ook het manifest van een aantal 

wijkraadsleden bestudeerd en de notities gelezen over de gesprekken die uw commissie 

BOFV met wijkraden heeft gehad. Al deze informatie nemen wij mee in onze 

overwegingen bij de verbeterlijnen voor het bestuurlijk stelsel. 

 

Ons college waardeert de bijdragen van de wijk- en dorpsraden aan onze beleids- en 

besluitvorming. Wij nemen de wijkraden serieus als gesprekspartner, ook al wordt dit niet 

door alle wijkraadsleden zo ervaren. Wij erkennen dat zij van meerwaarde zijn voor het 

verzamelen en vertalen van wensen uit de wijk. Wijk aan Zet is een verrijking voor de 

lokale democratie en het wijkgericht werken. De wijkraden zijn en blijven een belangrijk 

onderdeel om te waarborgen dat de wijk aan zet is. Wij zien dat er uit zowel de evaluatie 

als de advisering en suggesties vanuit de wijk- en dorpsraden, nu géén aanleiding is voor 

grote wijzigingen in ons huidig bestuurlijk stelsel.  

 

Wel zien wij een aantal verbeterlijnen waar wij graag met uw raad over in gesprek willen. 

Onze algemene lijn is dat wij verduidelijking zoeken in de taken en rollen van een wijkraad 

bij zaken die de Rotterdammer direct raken en deze willen versterken. Als stadsbestuur 

zien wij het als onze opgave om de wijkraden beter in staat te stellen hun taken uit te 

voeren. Dit betekent goede ondersteuning, duidelijke afspraken over te volgen processen 

en een goede belangenafweging tussen de wens van de wijk en het stedelijk belang. 

 

Bevoegdheden en verantwoordelijkheden 

Veel wijk- en dorpsraadsleden zijn trots op behaalde successen, maar tegelijkertijd ook 

kritisch op hun mogelijkheden om invloed uit te oefenen op het bestuur. Dat kan ervoor 

zorgen dat zij uiteindelijk afhaken, geeft OBI aan in hun onderzoek. Iets meer dan de helft 

van de respondenten wil meer zeggenschap voor de wijkraden, op zowel lokaal als 

stedelijk niveau, en het liefst ook budget. Als belangrijkste onderwerpen worden meer 

bevoegdheden bij de inrichting van de openbare ruimte in de wijk, verkeersveiligheid en 

bereikbaarheid, (sociale) wijkveiligheid en welzijn, genoemd. Ook uw raad heeft eerder 

per motie ‘Een container hier en een boompje daar, de wijkraden krijgen het voor elkaar’ 

(24bb002288) verzocht om te onderzoeken hoe er op het gebied van inrichting van 

buitenruimte meer zeggenschap voor de wijkraden kan komen.  
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Versterken van zeggenschap over lokale onderwerpen 

We kijken naar het versterken van de rol en de invloed van de wijkraad in de wijk. 

Zeggenschap betekent niet per definitie meer bevoegdheden of budget. Het hebben van 

een formele beslissingsbevoegdheid vinden wij niet noodzakelijk voor wijkraden om 

invloed uit te oefenen in de eigen wijk. Het heeft daarom onze voorkeur om geen 

bevoegdheden of budgetrecht over te dragen. Dit is in lijn met eerdere besluitvorming bij 

de vorming van gebiedscommissies en de transitie naar wijk- en dorpsraden. 

 

Wij denken wel dat het verstevigen van de rol van wijkraden bij besluiten over zaken die 

de wijk en de Rotterdammer direct raken, meer recht doet aan de positie van de wijkraden 

en de bedoeling van Wijk aan Zet. Wij zijn voorstander van méér invloed in de eigen wijk. 

Dit kwam ook in de wijkradenconferentie als belangrijk punt naar voren. Hoe bijvoorbeeld 

een straat of plein wordt ingericht, is iets wat bewoners en ondernemers rechtstreeks 

raakt. Wij stellen bij dit onderwerp de volgende verbeterlijnen voor: 

 

• Wij willen de informatiepositie en invloed van de wijkraden versterken, door 

wijkraden eerder bij projecten en ontwikkelingen in de wijk te betrekken, zoals 

buitenruimte, wijkveiligheid of welzijn, en te werken aan meer tijdige en betere 

inhoudelijke beantwoording van (ongevraagde) adviezen. Zo laten wij beter zien 

dat wij onze wijk- en dorpsraden serieus nemen; 

• Wij adviseren uw raad de rol voor wijkraden bij lokale onderwerpen en wijkacties 

beter in te richten. Op het gebied van inrichting van de openbare ruimte en 

welzijnsopdrachten, kan uw raad een formele adviesrol voor de wijkraad in 

overweging nemen;  

• We stellen in de nieuwe participatieverordening voor om bij de vorming van nieuw 

beleid een participatieplan verplicht te stellen, waarmee de toezichthoudende rol 

op participatie van de wijkraden verder wordt versterkt. 

 

Er worden binnen de organisatie al stappen gezet en gesprekken gevoerd om te bekijken 

hoe bovenstaande verbeterlijnen er in de praktijk uit zouden kunnen zien. Goede 

ondersteuning vanuit de organisatie en het maken van duidelijke afspraken over te volgen 

processen en werkwijzen binnen clusters zijn hierbij van groot belang. In het traject 

rondom de uitvoeringsstrategie omgevingsvisie wordt bijvoorbeeld nagedacht over 

logische en efficiënte manieren om wijkraden te betrekken bij de toekomst van de stad.  

 

Duidelijkheid geven over de rol van wijkraden bij stedelijke opgaven 

Stedelijke opgaven hebben in veel gevallen impact op de wijk. Een merendeel van de 

respondenten uit het onderzoek van OBI vraagt om meer zeggenschap over stedelijke 

opgaven in de wijk. Dit werd ook genoemd tijdens de wijkradenconferentie. Wijkgerichte 

participatie bij stedelijke vraagstukken kan eerder en beter.  

 

Wij vinden dat we meer duidelijkheid moeten geven over de rol van wijk- en dorpsraden 

bij stedelijke opgaven en hun informatiepositie moeten versterken. De wijkraad denkt mee 

over de inpassing in hun wijk. Een zekere spanning tussen de wensen vanuit de wijk en het 

stedelijk belang is evident en zal er altijd zijn, dat erkennen wij. Botsende belangen horen 

bij dit stelsel en zijn ook niet verkeerd. Wij stellen bij dit onderwerp de volgende 

verbeterlijnen voor: 
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• Wij zien de wensen van de wijk als kans om in de voorfase van stedelijk beleid de 

wijken meer en eerder te betrekken. De wijkraden kunnen daarmee aanjager zijn 

van een betere participatie van bewoners en andere belanghebbenden. Waar 

nodig kan gekozen worden voor maatwerk. Daar zit potentieel en kans voor 

versterking van het stelsel; 

• Wij stimuleren dat wijk- en dorpsraden meer wijkoverstijgend samenwerken en 

goed geïnformeerd en betrokken worden in alle fasen van besluitvorming rondom 

stedelijke opgaven. Hier is het maken van goede procesafspraken over de dialoog 

tussen clusters en wijkraden noodzakelijk; 

• Wij vragen de (nieuwe) wijkraden om een goed voorbeeld aan te dragen van een 

stedelijk vraagstuk en samen met onze ambtenaren uit te werken hoe meer 

betrokkenheid voor de wijkraden in de praktijk zou werken en eruit zou zien; 

• Wij vragen de (nieuwe) wijkraden en onze ambtenaren om samen na te denken in 

hoeverre de stedelijke vraagstukken genoemd in het onderzoek van OBI, zoals 

gebiedsontwikkeling en infrastructuur, een plek kunnen krijgen in de opgaven en 

ontwikkelingen van de nieuwe wijkakkoorden, en op welk moment de wijkraden 

hier betrokken bij worden en een participatieve rol kunnen hebben. 

 

Geen onderscheid maken in bevoegdheden 

Motie Tak ‘Trots op onze Dorpen’ (24bb002289) en de toezegging ‘Differentie tussen 

bevoegdheden dorpsraden en wijkraden’ (24bb002121) van wethouder HEHB, roepen op 

om het onderscheid van bevoegdheden (budgetrecht, vergunningsverlening) voor wijk- en 

dorpsraden binnen ons huidige stelstel bij deze evaluatie te betrekken. Uit het onderzoek 

van OBI komt geen antwoord op deze vraag. Meer zeggenschap wordt door de 

ondervraagden benoemd als belangrijk verbeterpunt, maar er is geen eenduidig beeld in 

hoeverre dit zou moeten verschillen tussen de wijken of dorpen. Alle wijken en dorpen van 

Rotterdam hebben hun eigen ideeën over hoe zaken in hun wijk soms beter of anders 

kunnen. Naar onze mening staat het eigen karakter van de wijk of het dorp en de 

bijbehorende opgaven centraal bij de samenwerking tussen stad en wijk. 

 
• Wij blijven voorstander van het principe dat het model overal hetzelfde is en er 

géén differentiatie nodig is tussen wijk- en dorpsraden. In de huidige periode 

hebben wij geholpen onze kleine kernen in positie te zetten via het programma 

Kleine Kernen en bijzondere bestuurlijke aandacht; 

• Het is uiteindelijk aan uw raad om af te wegen in hoeverre dorpsraden andere 

bevoegdheden nodig hebben dan de wijkraden.  

 

Taken en instrumenten 

Wij hebben de genoemde signalen over het jaaractieplan, de wijkwethouders en het 

wijkakkoord al eerder ontvangen en met uw raad besproken. In het onderzoek van OBI 

wordt over het algemeen positief over deze instrumenten geoordeeld. Ook herkennen wij 

dat het organiseren van inspraak en bevorderen van onze participatie als gemeente een 

belangrijke taak voor de wijkraden is. Dat betekent niet dat een wijk- of dorpsraad 

verantwoordelijk is dat er geparticipeerd wordt, maar wel dat zij voldoende toegerust zijn 

om hierop toe te zien. Zowel in tijd als capaciteit. 

 

Heroverwegen van taken en verder ontwikkelen van instrumenten 

In het onderzoek van OBI wordt aangegeven dat het takenpakket van wijkraden uit een 

(te) lange lijst bestaat. Door de lijst aan te passen en focus te geven, kunnen de wijkraden 

zich beter richten op de belangrijkste taken binnen de tijd en het budget dat daarvoor 

beschikbaar is.  
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Gezien onze lijn dat de wijkraden versterkt moeten worden in hun invloed in de eigen wijk 

en goed ondersteund moeten worden, stellen wij de volgende verbeterlijnen voor 

(sommige hiervan zijn al in gang gezet): 

 

• We willen de takenlijst van wijkraden, zoals opgenomen in artikel 21 van de 

Verordening op de Wijkraden 2022, overzichtelijker maken, bijvoorbeeld door te 

kijken of sommige taken anders georganiseerd kunnen worden. Ook geven we 

meer uitleg over mogelijke onduidelijkheden in de toelichting; 

• We werken aan de doorontwikkeling van instrumenten binnen het stelsel die 

uitnodigen tot samenwerking én sturing op resultaat, zoals de wijkakkoorden.  

Dit maakt het mogelijk om op een transparante manier te zien welke afspraken 

(groot én klein) worden gemaakt en hoe goed die worden uitgevoerd; 

• Wij zien meerwaarde in het werk van de wijkwethouders en werken daarom aan 

het beter omschrijven en duidelijker maken van de taken van wijkwethouders; 

• Wij zien meerwaarde in een collegetarget Wijk aan Zet en adviseren het volgende 

college om dit ook op te nemen in hun coalitieakkoord. Het doel van de target is om 

de voortgang van de afspraken die in de wijkakkoorden zijn gemaakt te volgen en 

te zorgen dat ze ook daadwerkelijk uitgevoerd worden. 

 

Praktische ondersteuning 

Het bestuurlijk stelsel als geheel functioneert beter als de wijkraden voldoende in staat 

zijn hun taken uit te voeren. Bijvoorbeeld door goede professionele ondersteuning, voor 

zowel praktische zaken als bij het inwerken en trainen van wijkraadsleden. Dit past bij de 

rol van wijkraadsleden als gekozen volksvertegenwoordiger en wijkvertegenwoordigers.  

 

De inzet van de wijkorganisatie (o.a. wijkraadscoördinatoren, wijknetwerkers en 

wijkmanagers) wordt erg gewaardeerd. Toch ontbreekt het ambtenaren die werken in de 

wijk of op een andere manier bij de wijkraad betrokken zijn, vaak aan voldoende tijd om 

de ondersteuning van de wijkraden goed te organiseren. De huidige ondersteuning staat 

onder druk. Er is behoefte aan meer ondersteuning op het gebied van communicatie naar 

bewoners en inhoudelijke ondersteuning. Dit kwam ook tijdens de wijkradenconferentie 

aan bod. Wij erkennen dat er bij dit onderwerp altijd een vorm van spanning zal blijven 

tussen de wens en behoefte vanuit de wijken en hetgeen wij en onze organisatie kunnen 

bieden. Dit geldt zeker in tijden van bezuinigingen, waarbij we er niet aan ontkomen om 

focus aan te brengen in de dingen die we doen.  

 

Bieden van goede professionele ondersteuning in mensen en middelen 
Verstevigen en aanscherpen van taken en rollen van een wijkraad kan alleen als er ook 

voldoende mensen en middelen worden ingezet voor Wijk aan Zet en wijkgericht werken. 

We zetten ons in om de ondersteuning in de wijk beter aan te laten sluiten bij de taken en 

verantwoordelijkheden van de wijk- en dorpsraadsleden, zoals ook besproken is tijdens de 

wijkradenconferentie. Daarbij is ook ruimte voor maatwerk; niet iedere wijk heeft wellicht 

dezelfde vraag naar ondersteuning. Wij stellen de volgende verbeterlijnen voor: 

 

• We kijken, naast het slimmer organiseren van werk, naar mogelijkheden om de 

huidige inzet van ambtenaren in de wijk structureel te maken en/of op te plussen 

waar dat nodig is, zoals de inzet van meer wijkraadscoördinatoren (we streven 

naar maximaal 2 wijkraden per coördinator) en meer professionele ondersteuning 

bij praktische zaken door wijkondersteuners; 
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• We zetten communicatiemiddelen effectief in om naamsbekendheid van de 

wijkraad en het bereik in de wijk te vergroten. Hier wordt door de organisatie al 

aan gewerkt, zoals een (eigen) communicatieplatform voor wijkraden. Er komt een 

uitvraag onder wijkraden waar de behoefte ligt, daarna wordt onderzocht welke 

mogelijkheden het best aansluiten op de wensen; 

• We werken nieuwe wijkraadsleden beter in, zowel bij de start als tussentijds, met 

meer aandacht voor samenwerking, teambuilding, coaching en intervisie in het 

inwerkprogramma en tijdens de termijn van de zittende wijkraad. Dit draagt ook 

bij aan het realiseren van een prettige en veilige sfeer binnen een wijkraad, wat op 

dit moment niet overal vanzelfsprekend is; 

• We werken aan de doorontwikkeling van de wijk MT’s, zodat een goede 

vertegenwoordiging en denkkracht vanuit de clusters in de wijk geborgd blijft. De 

wijkraadscoördinator is een belangrijke schakel tussen de wijkraad en het wijk MT; 

• We faciliteren de wijkraadsleden met middelen om hun werk goed te kunnen doen. 

Denk hierbij bijvoorbeeld aan een concernpas, -laptop en/of iPad.   

 

Representatie en betrokkenheid 

Wij delen de zorgen over de zichtbaarheid van de wijkraad en dat bewoners de wijkraad 

niet altijd kennen of goed weten te vinden. Bovendien geven wijkraadsleden in het 

onderzoek van OBI aan dat zij merken dat bewoners zelf ook minder enthousiast zijn om 

een rol te pakken, waardoor belangrijke stemmen uit de wijk dreigen te verdwijnen en 

minder mensen zich thuis voelen in dit stelsel.  

 

Meer bekendheid én betrokkenheid onder Rotterdammers realiseren 

Zichtbaarheid en bekendheid van de wijkraad spelen een belangrijke rol in het versterken 

van de relatie tussen de wijkraad en de bewoners uit de wijken. Als wijkraadsleden goed 

zichtbaar en vindbaar zijn, kunnen Rotterdammers makkelijker hun zorgen en ideeën 

delen, en zo beter betrokken blijven bij wat er speelt in hun wijk. Meer bekendheid is geen 

doel op zich, maar het helpt de wijkraden om hun rol als wijkvertegenwoordigers beter in 

te vullen en resultaten te bereiken die er voor de bewoners uit de wijk toe doen. Wij stellen 

de volgende verbeterlijnen voor (sommige hiervan zijn al in gang gezet): 

 

• We geven meer aandacht aan netwerken en lobbyen in het inwerkprogramma.  

Het versterken van bekendheid van de wijkraden is cruciaal, maar vraagt ook tijd. 

Bewoners moeten de weg naar de wijkraad weten te vinden en nieuwe 

wijkraadsleden moeten soms leren om de juiste netwerken en partners in de wijk 

te vinden, mede met behulp van de wijknetwerkers; 

• We versterken de informatiepositie van wijkraadsleden. De wijkraad kan een 

betere vertegenwoordiger van de wijkbewoners zijn, als zij eerder op de hoogte 

worden gesteld van ontwikkelingen of projecten in de wijk. Maar ook op het gebied 

van samenwerking zijn hier stappen in te zetten. Hier komen we later op terug; 

• We leggen aan bewoners, in aanloop naar de wijkraadsverkiezingen en bij de 

werving van nieuwe wijkraadsleden, goed uit wat de wijkraad voor hen kan 

betekenen, en welke rol zij hier zelf in kunnen vervullen;  

• We geven de wijkraden waar mogelijk extra podium. Bijvoorbeeld door nieuwe 

bewoners in de wijk een welkomstbrief te sturen, met uitleg over de wijkraad, waar 

de wijkhub te vinden is en andere interessante informatie over de wijk.  

Ook worden nieuwe bewoners in de wijk uitgenodigd voor een jaarlijks te 

organiseren Wijkdag in de wijkhub, waar zij informatie over de wijk en de wijkraad 

krijgen, en wijkraadsleden kunnen ontmoeten.  
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Representatie en opvolging van wijkraadsleden bespreken  

Wijkraden vertegenwoordigen de bewoners (en organisaties) uit de wijken. Het zijn 

tenslotte deze bewoners die bij de wijkraadsverkiezingen hun stem uitbrengen op de 

kandidaten. Wijk aan Zet gaat over het dichterbij brengen van de eigen karakters van de 

wijken bij de politiek.  

 

• We zien in het onderzoek van OBI dat het merendeel van de wijkraadsleden en 

andere respondenten vinden dat er géén aanleiding is om iets te wijzigen in de 

huidige manier van kandidaatstelling en opvolging; 

• Er is ook een andere manier van organiseren van de opvolging, bijvoorbeeld via de 

politieke lijn. Wij vinden dat de (voorkeurs)stemmen van bewoners en de hieruit 

volgende representativiteit van wijkraadsleden beter vormgegeven en geborgd 

kan worden; 

• Het aanpassen van de wijze van kandidaatstelling en opvolging van 

wijkraadsleden (bijvoorbeeld bij een verhuizing) is een afweging van uw raad.   

 

Samenwerking 

Samenwerking is een essentieel onderdeel van het bestuurlijk stelsel Wijk aan Zet. Het 

draagt bij aan de kracht van de lokale democratie en de betrokkenheid van bewoners bij 

hun wijk. Wij vinden het van groot belang dat alle betrokken partijen, goed en op basis van 

vertrouwen samenwerken. In het onderzoek van OBI zijn verschillende vormen van 

samenwerking binnen het stelsel onderzocht. Waar de samenwerking tussen wijkraden en 

de wijkorganisatie doorgaans als een succes wordt ervaren, is er nog ruimte voor 

verbetering in de samenwerking van wijkraden met ons college en de gemeentelijke 

organisatie. Dit verschilt overigens per wijkraad en per cluster en is vaak afhankelijk van 

de relatie en continuïteit (aan beide kanten). Het stelsel is gebaat bij een betere vorm van 

(inhoudelijke) samenwerking tussen alle partijen.  

 

Versterken samenwerking tussen wijkraden, bestuur en ambtenaren 

Respondenten uit het onderzoek van OBI zijn kritisch over de inhoudelijke samenwerking 

met bestuur en gemeenteraad. Met name over de opvolging van wijkraadsadviezen door 

ons college en het eerder betrekken van wijkraden bij belangrijke ontwikkelingen of 

nieuwe projecten in de wijk. Ook tijdens de wijkradenconferentie is over dit verbeterpunt 

gesproken. Daarnaast komt uit het onderzoek een wisselend beeld over de communicatie 

van de clusters naar de wijkraden en de onderlinge samenwerking. Door sommige 

ondervraagden wordt dit als te beperkt en te laat ervaren, maar er is ook een relatief grote 

groep die wel positief is. Als belangrijkste reden wordt hiervoor de onderlinge relatie en 

competenties genoemd. 

 

We nemen de adviezen van de wijkraden serieus en waarderen hun bijdragen, maar dat 

betekent niet dat wij hier in alle gevallen in mee kunnen gaan. De ambtenaren die deze 

boodschap in de wijken overbrengen, moeten duidelijk zijn over wat (wel of niet) mogelijk 

is, en de achterliggende reden goed kunnen uitleggen. Zij moeten hier voldoende 

toegerust voor zijn. Wij denken dat dit de samenwerking tussen de wijkraden, het bestuur 

en de ambtenaren ten goede komt. Wij stellen de volgende verbeterlijnen voor: 

 

• We communiceren zorgvuldig en tijdig over collegereacties op gevraagde en 

ongevraagde adviezen van de wijkraad, waarbij de gemaakte afwegingen op 

stedelijk niveau gedeeld worden met de betreffende wijkraad;  
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• We gaan door met het beschikbaar stellen van wijkraadsadviezen en de reactie 

hierop namens ons college via Mijn Rotterdam, conform de toezegging 

(24bb002358) ‘Toegankelijkheid wijkraadadviezen en collegereacties’ van 

wethouder HEHB. Er kan direct doorgeklikt worden naar juiste pagina’s met 

adviezen en collegebrieven op gemeenteraad.rotterdam.nl; 

• We denken na over een vorm waarbij zowel de wijkraden, de wijkorganisatie en 

ambtenaren vanuit de clusters beter samen kunnen werken aan een opgave in de 

wijk. Er wordt in sommige wijken al geoefend met deze ‘opgaveteams’; 

 

 

• We bieden ambtenaren die voor of in de wijken werken de mogelijkheid om hun 

competenties of vaardigheden (zoals bijvoorbeeld gesprekstechnieken) verder te 

ontwikkelen, met als doel om inhoudelijke samenwerking en het gesprek hierover 

tussen de clusters en de wijk- en dorpsraden te verbeteren.  

 

Continu leren en ontwikkelen 

De potentie die binnen Wijk aan Zet gezien wordt, moet de ruimte krijgen, en gegund 

worden, om de komende jaren verder te groeien en te verfijnen. Dat betekent ook dat alle 

partijen binnen het stelsel niet alleen geleerde lessen uit déze evaluatie moeten halen, 

maar dat wij allemaal (wijkraden, bestuur, raad en ambtenaren) continu leren en 

ontwikkelen om het beste te halen uit Wijk aan Zet. Wij vinden het daarom van groot 

belang dat alle partijen regelmatig met elkaar in gesprek blijven en de voortgang van Wijk 

aan Zet blijven monitoren. Wij stellen de volgende verbeterlijnen voor (sommige hiervan 

zijn al in gang gezet): 

 

• We stimuleren wijkraden om (nog) vaker wijkoverstijgend samen te werken en 

hierin te leren van elkaars best practices. We zien dat er al goed gebruik gemaakt 

wordt van de wijkradenkamer door wijkraadsleden; 

• We werken aan de doorontwikkeling van de wijkhubs waar door alle partijen 

gewerkt kan worden aan het onderhouden van een (lange termijn) relatie met de 

wijkraad en wijkbewoners;   

• We stellen voor dat wijkwethouders periodiek in gesprek met de wijkraad gaan 

over de samenwerking, waaruit zij gezamenlijk lessen trekken. Ons college is 

enthousiast over de wijkradenconferentie en hoopt dat dit een terugkerend 

evenement zal worden. 

 

Geen aanleiding voor wijkraden om te fuseren  

Uit het onderzoek van OBI blijkt dat over het fuseren van wijkraden, conform de 

toezegging ‘Fuseren wijkraden’ (24bb002362) van wethouder HEHB, sterk verschillend 

wordt gedacht. In de prioritering van verbeterpunten wordt bovendien door slechts een 

klein deel van de ondervraagde wijkraadsleden ‘fuseren van wijkraden met andere 

wijkraden zou mogelijk moeten zijn’ genoemd. We stellen daarom voor de Verordening op 

de Wijkraden op dit punt niet te wijzigen.  

 

Financiële en juridische consequenties/aspecten: 

 

Financiële consequenties 

Afhankelijk van de bespreking van de verbeterlijnen in uw commissie en raad, worden 

verbetervoorstellen verder uitgewerkt en indien nodig concreet gemaakt.  
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Pas daarna kan er een inschatting gemaakt worden van de bijbehorende kosten, zoals 

bijvoorbeeld voor de ondersteuning in mensen en middelen. Deze kosten moeten ingepast 

worden in de begroting van de gemeente Rotterdam.  

 

Juridische consequenties 

De verbeterlijnen, de opbrengst van de wijkradenconferentie en voorstellen van uw raad 

worden waar nodig verwerkt in de Verordening op de Wijkraden 2022. In ieder geval 

nemen wij in deze aanpassingen technische verduidelijkingen en verbeteringen in het 

verkiezingsproces voor de wijkraadsverkiezingen mee. En ook een heroverweging en 

verduidelijking van de taken genoemd in de verordening en de bijhorende taken- en 

bevoegdhedenlijst. Na de zomer wordt een voorstel voor aanpassing van de 

verordeningen aan uw raad aangeboden ter bespreking en besluitvorming.  
Tot slot 

De evaluatie toont aan dat we op de goede weg zijn en dat Wijk aan Zet kansen biedt voor 

verbetering. We beseffen dat in het onderzoek niet álle betrokkenen bij Wijk aan Zet zijn 

gevraagd naar hun ervaringen. Hoe bewoners en wijkpartners naar Wijk aan Zet kijken en 

het effect van dit stelsel met 39 wijk- en dorpsraden op hun wijk, is een belangrijk 

perspectief dat, gezien de scope van deze evaluatie, ontbreekt. We stellen daarom voor 

om halverwege de volgende raadsperiode een nieuwe evaluatie uit te voeren, waarbij ook 

bewoners en lokale partners betrokken worden, en met voldoende tijd en ruimte voor 

verdieping. 

 

Afdoening moties en toezeggingen 

Wij stellen u voor de moties en toezeggingen: (24bb002121) Algehele voortgang Wijk aan 

Zet: differentie tussen bevoegdheden dorpsraden en wijkraden, (24bb002288) Een 

container hier en een boompje daar, de wijkraden krijgen het voor elkaar, (24bb002289) 

Trots op onze Dorpen, (24bb002358) Voortgang wijk aan zet – Toegankelijkheid 

wijkraadadviezen en collegereacties, en (24bb002362) Voortgang wijk aan zet – Fuseren 

wijkraden, als afgedaan te beschouwen.   

 

 

                                      Burgemeester en wethouders van Rotterdam, 

 

De secretaris, 

 

 

 

 

 

 

 

 

G.J.D. Wigmans 

 

 De burgemeester, 

 

 

 

 

 

 

 

 

C.J. Schouten 

 


